
DUCHOVNÁ  OBNOVA: Ja som prišiel, aby mali život... (Jn 10, 10)   

Pán kaplán vo svojom príhovore predstavil život a poslanie Mojžiša, prvú Veľkú noc v dejinách – 

Paschu, ktorú prežívali Izraeliti a ich vyslobodenie z egyptského otroctva. Predobrazy Pánovho 

utrpenia, význam Kristovej vykupiteľskej smrti a ponuku života s Kristom v modlitbe a sviatostiach, 

zvlášť vo sviatosti zmierenia a Eucharistie. 

Ponúkol tiež dva zaujímavé pohľady na prežívanie viery: 

1. Tradičná, zvyková viera, ktorá vníma náboženské pojmy nasledovne: 

 človek je mestečko  

 Boh je Starosta, ktorého nikto nikdy nevidel, lebo si žije vo svojej kancelárii 

 Ježiš je Šerif, ktorý dbá o poriadok 

 Duch Svätý je Barman, Pomocník, na ktorého si spomenú, iba keď niečo potrebujú 

 Cirkev je súdna budova, kde sa súdi, robí poriadok 

 Kňaz je bankár, ktorý stráži bohatstvo a prerozdeľuje ho 

 Viera je dodržiavanie zákonov, na spôsob farizejov a zákonníkov, najdôležitejšie je 

nič nemeniť 

 Hriech je  priestupok porušenie poriadku 

 Spása je život doma, život v blízkosti súdu, banky a baru 

 Kresťan je obyvateľ v dome, ktorý sa bojí starostu, vyhýba sa stretnutiu so šerifom 

a iba bankár je jeho priateľom 

2. Živá, dobrodružná viera a jej chápanie týchto pojmov: 

 Človek je cestovateľ 

 Boh je Vodca výpravy, ktorý neprikazuje ani nezakazuje, ale vedie výpravu  

 Ježiš ide pred karavánou, dáva pozor, aby nešla do nebezpečenstva 

 Duch Svätý je Lovec bizónov, ktorý sa stará o dostatok potravy, aby vydržali cestu 

a mohli na nej rásť 

 Cirkev je krytý voz, nie stabilný, ale idúci ďalej, v ktorom nájdu všetko, čo potrebujú 

(pomoc, milosti) 

 Kňaz je kuchár. To, čo Duch Svätý uloví, kňaz ponúka ostatným. Dá to každému, kto 

chce. 

 Viera je dobrodružstvo, objavovanie 

 Hriech je návrat späť do mestečka 

 Spása je putovanie, objavovanie niečoho nového, viera nie je nuda, ale návrat 

domov, kde to  nikdy nezovšednie 

 Kresťan je dobrodruh, prieskumník, kolonizátor, ktorý šíri vieru všade tam, kam ide 

Nie je dôležité, aby sa ľudia MALI DOBRE, ale dôležité je, aby ľudia BOLI DOBRÍ. A to je ťažké. Na to je 

čas pôstu, aby sme sa to učili. Naučme sa „prinútiť“ sa k dobru. Nasledujme Ježiša, ktorý nás chce 

urobiť šťastnými a slobodnými, s nádejou na riešenie problémov a ťažkostí a hlavne radostne 

prežívajúcich svoju vieru a svoj život. 

...aby vo vás bola moja radosť a aby vaša radosť bola úplná. (Jn 15, 11) 


